

الإثنين، 23 تشرين الأول/أكتوبر 2023 - الجمعة، 27 تشرين الأول/أكتوبر 2023
لواندا، أنغولا

ملخص

بدعوة من الجمعية الوطنية في أنغولا، ستعقد الجمعية العامة الـ 147 للاتحاد البرلماني الدولي والاجتماعات ذات الصلة في لواندا، أنغولا، من الإثنين 23 إلى الجمعة 27 تشرين الأول/أكتوبر 2023.

وستجتمع في هذه الجمعية العامة جميع الهيئات التشريعية للاتحاد البرلماني الدولي بما في ذلك المجلس الحاكم، واللجان الدائمة، ولجنة حقوق الإنسان للبرلمانيين، ولجنة شؤون الشرق الأوسط، بالإضافة إلى منتدى النساء البرلمانيات ومنتدى البرلمانيين الشباب. وسيدعى المجلس الحاكم إلى انتخاب رئيس جديد للاتحاد البرلماني الدولي في دورته في لواندا.

وستركز المناقشة العامة على الموضوع العام العمل البرلماني من أجل السلام والعدل والمؤسسات القوية (الهدف رقم 16 من أهداف التنمية المستدامة)، وتوفر منبراً للمندوبين للتداول وتبادل الآراء وحشد العمل البرلماني في هذا المجال. وستعتمد الجمعية العامة قرارات بشأن البند الطارئ وبشأن البند الموضوع الذي تناولته اللجنة الدائمة المعنية بالديمقراطية وحقوق الإنسان بعنوان الاتجار بالأيتام: دور البرلمانات في الحد من الضرر. ومن المتوقع أن تحتتم الجمعية العامة باعتماد وثيقة ختامية بشأن الموضوع العام للمناقشة العامة.



147th Assembly and related meetings

Monday, 23 October 2023 - Friday, 27 October 2023

Luanda Angola

Summary

At the invitation of the National Assembly of Angola, the [147th Assembly of the IPU and its related meetings](#) will be held in Luanda, Angola, from Monday, 23 to Friday, 27 October 2023.

All IPU statutory bodies, including the Governing Council, Standing Committees, Committees on the Human Rights of Parliamentarians and on Middle East Questions, as well as the Forum of Women Parliamentarians and the Forum of Young MPs, will convene during this Assembly. The Governing Council will be invited to elect a new IPU President at its session in Luanda.

The General Debate will focus on the overall theme of **Parliamentary action for peace, justice and strong institutions (SDG 16)** and provide a platform for delegates to deliberate, exchange views and galvanize parliamentary action in this area. The Assembly will adopt resolutions on the emergency item and on the subject item taken up by the Standing Committee on Democracy and Human Rights entitled *Orphanage trafficking: The role of parliaments in reducing harm*. The Assembly is expected to conclude with the adoption of an outcome document on the overall theme of the General Debate.